
Sejl og motorbådsklubben GRØNSUND SMG  
BESTYRELSESMØDE 

26.02.2024. KL.17.00 i klubhuset 

 

Referat 

 

1. Orientering fra formanden 

a) Nyt om nyt byggeri 
Byggeprojektet ved mastehuset er blevet yderligere modnet, dels i ift. havnen, dels 
ift. kommunen, dels i forhold til hvad det skal omfatte og hvad det skal koste. Og så 
skal der søges finansiering. 
 
Byggeansøgning er sendt til kommunen, som har meddelt en forventet 88 dages 
sagsbehandlingstid. 
SMG har bedt en Nr. Alslev tømrer om at give en pris på byggeriet, specificeret, så 
klubben har en pris på den 'elementer' og derfor kan tilvælge/fravælge ud fra behov, 
når finansiering er kendt. Byggeriet estimeres at ville koste i omegnen af 1 mio. kr. 
 
 
b) Varmepumpen 

Varmepumpen har været til eftersyn. Den fejler egentlig ikke noget. Men 
kompressoren er slidt, så den har svært ved at følge med, når det er koldt. Ved et 
evt. skift kan eksisterende installation genanvendes. 

Bestyrelsen besluttede at skifte til ny varmepumpe henover sommeren. 

 

c) Mastekran 

Mastekran-styrehåndtag er brændt af. Der skal købes nyt. Bestyrelsen besluttede, at 
klubben skal have et ekstra i reserve. Spørgsmålet om model og kvalitet skal drøftes 
med krantilsynet (Fyns Kran) før anskaffelse af nyt. 

 

d) Søsætning 

Koordineret søsætning finder sted 19.april. Alle kommer i vandet på samme dag. 

 



2. Orientering fra bestyrelsen 

a. Kapsejladsudvalg 

Der er planlægningsmøde i marts/april mellem SMG og Bogø 

Som noget nyt vil SMG foreslå, at startlinjen flyttes mod øst, så dommere kan starte 
sejladserne fra østmolen ved mastekranen. Det giver mulighed for, at dommerne kan 
gå i læ ved klubhuset hvis det er dårligt vejr. 

 

b. SUP-afdeling 

Der har ikke være samme store tilslutning i sæson 2023 som tidligere år. Der har 
været en del aflysninger på grund af vejret. Ungdomsskolen har deltaget mindre end 
forventet. Den har meldt sig ud for 2024. 

SUP skranter en smule, bla. fordi SUP tilbuddene i dag findes alle steder. Hvordan få 
mere aktivitet og flere deltagere? Hvad kan vi gøre? Kun én dag om ugen i stedet for 
to? Eller få lagt mere ansvar ud til instruktørstaben? Få sat gang i noget 
markedsføring? Andet? 

Der er møde i marts/april med instruktørerne. Der er en kerne på 8 brugere inkl. 
instruktører. Der skal overvejes en indsats i forhold til skolen. Desuden kan det 
overvejes om tilbuddet kun skal omfatte én dag om ugen. Der bliver afholdt et 
arrangement sammen med DGI. 

 

c. Ungdomsafdeling 

Ungdomsafdelingen er i fuld gang henover vinteren. Der er stor aktivitet hver torsdag. 
Der er ca. 15 unge i gang.  

Afdelingen er opgraderet mht. udstyr. Den har modtaget Optimistjolle, Europajolle fra 
Nakskov Sejlklub. Fik en Tera-jolle sidste år. Det man endnu søger er en rip følgebåd. 

Afdelingen er i samarbejde med omkringliggende klubber i fuld gang med at sætte 
rammerne for Sydhavs Cup 2024, som bliver et endags jollestævne for Optimist og 
Tera C-sejlere. Finn Jørgensen er tovholder. Der bliver lavet en separat side på 
hjemmesiden, hvor man kan al den praktiske information. 

Man har behov for et lokale, men må midlertidigt bruge klubhuset, indtil nybyggeriet 
ved mastehuset er på plads. 

Det er besluttet at der analogt med voksen-medlemsmappen, bliver lavet en 
medlemsmappe målrettet de unge. 

 



d. Andre udvalg / arbejdsgrupper 

Der er gang i flere sociale aktiviteter henover vinteren, dels fælles middag med 
forårsrullemenu, middag med gule ærter-menu med mere end 20 deltagere. Kaffeklub 
med op til 15 deltagere og så ’Pigerne' der mødes regelmæssigt med omkring 10 
deltagere. 

 

3. Økonomi 

Kassebeholdning: kr. 169.779,41 

Der er en del kontingenter på vej, forfaldsdato 1.marts. 

Status medlemmer: Klubben har 253 medlemmer. Der er 15 på bådpladsventeliste. 

 

4. Medlemsundersøgelse 

På generalforsamlingen blev der spurgt til den medlemsundersøgelse, den daværende 
bestyrelse besluttede skulle iværksættes i forlængelse af den, der blev lavet i 2017. 
Covid-19 medførte, at aktiviteten blev udskudt indtil situationen var normaliseret. En 
undersøgelse i dag skulle formentlig ikke i samme grad som den tidligere 
undersøgelse, dreje sig om at hverve nye medlemmer, men mere interessere sig for 
på hvilken måde klubben lever op til de eksisterende medlemmers forventninger. Der 
er (i nov. 2020) 264 medlemmer, i 2017 var tallet 115 medlemmer. Aldersfordelingen 
er en anden. 

Bestyrelsen drøftede behovet for medlemsundersøgelse. Den ser ikke et stort behov 
aktuelt, men vil tage behovet op løbende. Bestyrelsen opfordrer medlemmer, der 
måtte have ideer om tilbud eller aktiviteter til at kontakte bestyrelsen. 

 

5) Om 'Medlemskab uden bådplads i SMG' jvf vedtægterne §4 

Et tilbud man kan gøre brug af hvis man opfylder en af disse betingelser: 1) Du har 
haft båd og bådplads i mere end 5 år i SMG. 2) Din båd ligger på en af Guldborgsund 
Kommunes pladser i Stubbekøbing, fordi SMG ikke har ledige pladser at tilbyde, og du 
ønsker enkelt eller familiemedlemsskab i SMG. 

Er teksten tidssvarende? Vi har nye familiemedlemmer, som ikke har båd, men som 
har en juniorsejler. Bestyrelsen bør drøfte om vi skal indtænke et familiemedlemsskab 
for juniorsejler afdeling / andre uden båd. 

Bestyrelsen vurderer efter drøftelse, at der ikke er behov for ændringer. 
Familiemedlemskab koster kr. 1500,-. Individuelt børnemedlemskab koster kr.350,-. 
Hvis det er økonomien der er afgørende, så er det en mulighed at gå fra 
familiemedlemskab til individuelt. 



 

6. Eventuelt 

Der deltog ca. 25 medlemmer til tøndeslagning ved Fastelavn. 

Arbejdsdag er den 20.april 

Standerhejsning er d.28.april 

 

7. Næste møde 

Næste møde er d.6.maj kl.17.00 i SMG 

 


